

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်

၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ကယားပြည်နယ်၏ ဘဏ္ဍာငွေ

အရအသုံးဆိုင်ရာဥပဒေ

၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ကယားပြည်နယ်၏ ဘဏ္ဍာငွေအရအသုံးဆိုင်ရာဥပဒေ
(၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥပဒေအမှတ် ၆ ။)

၁၃၇၄ ခုနှစ်၊ တပေါင်းလဆုပ် ၂ ရက်
(၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၈ ရက်)

ကယားပြည်နယ်လွှတ်တော်သည် ဤဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

အပိုင်း ၁

အမည်နှင့်စတင် အကျိုးသက်ရောက်သည့်နေ့ရက်

- ၁။ (က) ဤဥပဒေကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ကယားပြည်နယ်၏ ဘဏ္ဍာငွေ
အရအသုံးဆိုင်ရာဥပဒေ ဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။
- (ခ) ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များသည် ၂၀၁၃-၂၀၁၄
ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွက် ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁ ရက် နေ့
မှစတင် အကျိုးသက်ရောက်စေရမည်။

အပိုင်း ၂

ဝန်ကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်၊
ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်၊ ပြည်နယ်စာရင်းစစ်ချုပ်၊
ပြည်နယ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊
ပြည်နယ်အဆင့်ဦးစီးဌာနများ၊ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ။

အခန်း(၁)

ရငွေများနှင့်သုံးငွေများ

၂။ ဝန်ကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်၊
ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်၊ ပြည်နယ်စာရင်းစစ်ချုပ်၊
ပြည်နယ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ပြည်နယ်အဆင့်ဦးစီးဌာနများနှင့် စည်ပင်
သာယာရေးအဖွဲ့များသည် ပြည်နယ်၏ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေ အစီအစဉ်ဖြင့်
လုပ်ငန်းများကိုဆောင်ရွက်ကြရမည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်၍ ရသောရငွေ
များကို ပြည်နယ်၏ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေသို့ပေးသွင်း၍ ထုတ်ပေးရန်ရှိသော
သုံးငွေများကို ပြည်နယ်၏ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေမှ ထုတ်ယူသုံးစွဲ ရမည်။

၃။ (က) ဝန်ကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်၊
ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်၊
ပြည်နယ်စာရင်းစစ်ချုပ်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊
ပြည်နယ်အဆင့်ဦးစီးဌာနများနှင့် စည်ပင်သာယာရေး
အဖွဲ့များ၏ ရငွေနှင့်သုံးငွေအတွက်တာဝန်ပေးအပ်ခြင်း
ခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် ဇယား(၁)၊ (၂)၊ (၃)နှင့်
(၄)တို့တွင် မိမိနှင့်ယှဉ်တွဲဖော်ပြထားသည့် ရငွေတို့ကို
စီမံကြီးကြပ်ကောက်ခံခြင်းနှင့် သုံးငွေတို့ကိုစီမံခန့်ခွဲခြင်း
ပြုရမည်။

(ခ) ပုဒ်မခွဲ(က)ပါ တာဝန်ခံရသည့်ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် မိမိ
အားအပ်နှင်းထားသောလုပ်ပိုင်ခွင့်များကို မိမိလက်
အောက်ရှိ လုပ်ငန်းဆိုင်ရာပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးအား လွှဲအပ်
ဆောင်ရွက်စေနိုင်သည်။

(ဂ) ရငွေများကို စီမံကြီးကြပ်ကောက်ခံရာတွင် လည်း
ကောင်း ၊ သုံးငွေများကိုစီမံခန့်ခွဲရာတွင်လည်းကောင်း၊
ဤဥပဒေပါပြဋ္ဌာန်းချက်များ၊ သက်ဆိုင်ရာဥပဒေများ၊
နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ စည်းကမ်းများ၊
အမိန့်များ၊ ညွှန်ကြားချက်များ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ
နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။

(ဆ) ဇယား(၁)နှင့် (၃)တို့တွင် ဖော်ပြလျာထားသော ရငွေများအနက် ပြည်ထောင်စုမှထောက်ပံ့ငွေ၊ ချေးယူရငွေတို့သည် လျာထားသည်ထက်ပိုမိုရလျှင် ယင်းသို့ပိုမိုရရှိသောငွေများဖြင့် ဆက်နွယ်ထားသည့် လုပ်ငန်းအသုံးစရိတ်များကြောင့် ဇယား(၂)နှင့် (၄) တို့တွင် ဖော်ပြခွင့်ပြုထားသော သုံးငွေများထက်ပိုမိုသုံးစွဲရန် လိုအပ်ပါက ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က စိစစ်သုံးသပ်၍ ပြည်နယ်လွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် ခွင့်ပြုနိုင်သည်။ သို့ရာတွင် ယင်းသို့ချေးယူသုံးစွဲသည့် ငွေသည် ပုဒ်မ ၈ တွင် သတ်မှတ်ထားသည့်ငွေထက် မပိုစေရ။

၄။ (က) ဝန်ကြီးချုပ်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်၊ ပြည်နယ်စာရင်းစစ်ချုပ်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ပြည်နယ်အဆင့်ဦးစီးဌာနများနှင့် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များသည် ရငွေများကိုစီမံကြီးကြပ်ကောက်ခံရာတွင် ဤဥပဒေအရ လျာထားသော ရငွေတို့ထက်တိုး၍ဖြစ်စေ၊ လျော့၍ဖြစ်စေ ရသောရငွေများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့တင်ပြသော ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွက် ပြုပြင်ပြီးခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။ ပြုပြင်ပြီးခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများ တင်ပြချိန်နောက်ပိုင်းမှ ဖြစ်ပေါ်သော ပြောင်းလဲခြင်းများကို အမှန်စာရင်းများတွင်ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။

(ခ) ဝန်ကြီးချုပ်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်၊ ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်၊ ပြည်နယ်စာရင်းစစ်ချုပ်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ပြည်နယ်အဆင့်ဦးစီးဌာနများနှင့် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များသည် သုံးငွေများကိုစီမံခန့်ခွဲရာတွင် ဤဥပဒေအရ ခွင့်ပြုထားသော သုံးငွေများအတွင်း ငွေစာရင်းခေါင်းစဉ်လွှဲပြောင်းသုံးစွဲသည့် အသုံးစရိတ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း၊ ပုဒ်မ ၃ ပုဒ်မခွဲ (ဆ)အရ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့်သုံးစွဲသည့် အသုံးစရိတ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍လည်းကောင်း ပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့တင်ပြသော ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ခုနှစ် အတွက် ပြုပြင်ပြီးခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။

ပြုပြင်ပြီးခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများ တင်ပြချိန်နောက် ပိုင်းမှဖြစ်ပေါ်သော ပြောင်းလဲခြင်းများကို အမှန် စာရင်းတွင် ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။

(ဂ) ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သည် ဤဥပဒေ၏ ပုဒ်မ ၃ ပုဒ်မခွဲ (ဆ) အရ ပိုမိုသုံးစွဲရန်ခွင့်ပြုသည့် ကိစ္စရပ်များကို ကိစ္စ တစ်ရပ်ချင်း အကျိုးအကြောင်းဖော်ပြချက်များနှင့်အ တူ ပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့ တင်ပြအတည်ပြုချက်ရယူ ရမည်။

၅။ ပြည်နယ်အဆင့်ဌာနအဖွဲ့အစည်းများနှင့် စည်ပင်သာယာရေး အဖွဲ့များသည် မိမိတို့နှင့်သက်ဆိုင်သော တည်ဆဲဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေ များ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ စည်းကမ်းများ၊ အမိန့်များ၊ ညွှန်ကြားချက်များအရ ခွင့်ပြုထားသော အခွန်အကောက် အမျိုးအစားများကိုသာ ကောက်ခံ နိုင်သည်။

အခန်း (၂)

ငွေချေးယူခြင်း

၆။ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သည် ပြည်နယ်လွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက် ဖြင့် လုပ်ငန်းစီမံချက်တစ်ရပ်ရပ်အတွက် ပြည်နယ်အစိုးရဌာန တစ်ခုခု အား ငွေချေးယူခွင့်ပြုနိုင်သည်။ ရရသောငွေများကို နိုင်ငံတော်နှင့် အကျိုးတူဆောင်ရွက်နေသော လုပ်ငန်းများသို့ သင့်လျော်သောစည်းကမ်း များသတ်မှတ်၍ ပြန်လည်ထုတ်ချေးခွင့်ပြုနိုင်သည်။

၇။ (က) ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သည် ဤအခန်း(၂)ပါ ကိစ္စရပ်များ အားလုံးကိုဖြစ်စေ၊ အချို့ကိုဖြစ်စေ ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ဘဏ္ဍာရေးနှင့်အခွန်ဝန်ကြီးဌာန ပြည်နယ်ဝန်ကြီးအား လုပ်ပိုင်ခွင့်အပ်နှင်းနိုင်သည်။

(ခ) ဘဏ္ဍာရေးနှင့်အခွန်ဝန်ကြီးဌာန ပြည်နယ်ဝန်ကြီးသည် ဤအခန်း(၂)အရ ငွေချေးယူသောကိစ္စရပ်များအတွက် ပြည်နယ်ကိုယ်စား အာမခံချက်ပေးနိုင်သည်။

၈။ ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့မှ ၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၃၁ ရက်နေ့ တွင် ကုန်ဆုံးသည့် ဘဏ္ဍာရေးနှစ်အတွင်း ဤအခန်း(၂)အရ ငွေချေးစာ ချုပ်များ ချုပ်ဆိုပြီးနောက် အမှန်တကယ်ချေးယူလက်ခံရရှိသည့် ငွေစုစု ပေါင်းသည် ကျပ်သန်းပေါင်း တစ်ရာသုံးဆယ့်ကိုးသန်းထက် မပိုစေရ။

ပြည်နယ်အဆင့်နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ

အခန်း (၁)

ရငွေများနှင့်သုံးငွေများ

၉။ ပြည်နယ်အဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများသည် စီးပွားရေးဆန်ဆန်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးနှင့် မိမိတို့၏ငွေကြေးအင်အားအပေါ်မိမိတို့ရပ်တည်နိုင်ရေးနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ကြရာတွင်အဖွဲ့အစည်းများအလိုက် ကုန်ပစ္စည်းထုတ်လုပ်မှုဆောင်ရွက်မှုနှင့် ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ်သည့်သာမန်အသုံးစရိတ်အောက်ရှိ ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများဝယ်ယူခြင်းအသုံးစရိတ်ကို ဘဏ္ဍာရေးနှင့်အခွန်ဝန်ကြီးဌာန၏ သတ်မှတ်ချက်နှင့်အညီ လုပ်ငန်းသုံးရင်းနှီးငွေအဖြစ် မိမိတို့၏ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေအစီအစဉ်ဖြင့် ဆောင်ရွက်ကြရမည်။ လုပ်ငန်းသုံးရင်းနှီးငွေကိုမိမိတို့၏ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေဖြင့်ဆောင်ရွက်ရန် မလုံလောက်ပါက မြန်မာနိုင်ငံတော်ငွေရေးကြေးရေးအဖွဲ့အစည်းများ ဥပဒေအရတည်ထောင်ထားသောဘဏ်များမှ ငွေချေးယူသုံးစွဲနိုင်သည်။

၁၀။ ပြည်နယ်အဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ၏ ငွေအဝင်နှင့်အထွက်ကို စာရင်းပြုစုရန်အလို့ငှာ ပြည်နယ်၏ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေစာရင်းတွင်ဖော်ပြရမည်။

၁၁။ (က) ဇယား(၅)နှင့်(၆)တို့တွင် ဖော်ပြထားသည့်ရငွေများနှင့် သုံးငွေများသည် ပြည်နယ်အဆင့်နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများက စီမံကိန်းရည်မှန်းချက်များအရ ထမြောက်အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန်ရည်မှန်း ထားသောငွေများဖြစ်သည်။

(ခ) ပြည်နယ်အဆင့်နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့ အစည်းများ၏ ရငွေနှင့် သုံးငွေအတွက် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အသီးသီးသည် ဇယား (၅)နှင့် (၆) တို့တွင် မိမိနှင့်ယှဉ်တွဲဖော်ပြထားသည့် ရငွေတို့ကို စီမံကြီးကြပ်ကောက်ခံခြင်းနှင့် သုံးငွေ တို့ကိုစီမံခန့်ခွဲခြင်းပြုရမည်။

(ဂ) ရငွေများကို စီမံကြီးကြပ်ကောက်ခံရာတွင် လည်းကောင်း ၊ သုံးငွေများကိုစီမံခန့်ခွဲရာတွင်လည်းကောင်း၊ ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များ၊ သက်ဆိုင်ရာဥပဒေများ၊ နည်းဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများ၊ စည်းကမ်းများ၊ အမိန့်များ၊ ညွှန်ကြားချက်များ၊ လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများ နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရမည်။

အခန်း(၂)

ပြည်နယ်အဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပတ်သက်၍
ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်များ

၁၂။ (က) ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သည် ပြည်နယ်အဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင် စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ၏ လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်အရ ဤဥပဒေ၏ဇယား (၅) တွင်ဖော်ပြထားသော ရငွေများတိုးခြင်း၊ လျော့ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း၊ ဤဥပဒေ၏ဇယား(၆) အရခွင့်ပြုထားသော အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု၏ သာမန်သုံးငွေနှင့် ကြွေးမြီသုံးငွေများတွင် ငွေများပြောင်းလဲသုံးစွဲခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း၊ ငွေလုံးငွေရင်း သုံးငွေတွင် လုပ်ငန်းစီမံကိန်းများပြောင်းလဲခြင်းမပြုဘဲ မူလ လုပ်ငန်းစီမံကိန်း တစ်ခုစီအတွင်း ငွေများပြောင်းလဲသုံးစွဲခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း စိစစ်သုံးသပ်၍ ပြောင်းလဲပေးနိုင်သည်။ ထိုသို့ရငွေများနှင့် သုံးငွေများပြောင်းလဲခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ပြည်နယ် လွှတ်တော်သို့ တင်ပြသော ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွက် ပြုပြင်ပြီးခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများတွင်လည်းကောင်း၊ ပြုပြင်ပြီးခန့်မှန်းခြေငွေစာရင်းများတင်ပြချိန်နောက် ပိုင်းမှ ဖြစ်ပေါ်လာသောပြောင်းလဲခြင်းများကို အမှန်စာရင်းများတွင်လည်းကောင်း ကိစ္စတစ်ရပ်ခြင်း အကျိုးအကြောင်းဖော်ပြချက်များနှင့်အတူ ထည့်သွင်းဖော်ပြရမည်။

(ခ) သာမန်သုံးငွေ၊ ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေနှင့် ကြွေးမြီသုံးငွေများကို အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုမှ အခြားအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုသို့ ပြောင်းလဲသုံးစွဲခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း

ကောင်း၊ ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေတွင် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု
အတွင်း လုပ်ငန်းစီမံကိန်းတစ်ခုမှ အခြားလုပ်ငန်းစီမံ
ကိန်းတစ်ခုသို့ ပြောင်းလဲသုံးစွဲခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍
သော်လည်းကောင်း၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်၏ အတည်ပြု
ချက်ဖြင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သည် ပြောင်းလဲပေးနိုင်
သည်။ ထိုသို့ ရငွေများနှင့် သုံးငွေများပြောင်းလဲခြင်း
နှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့တင်ပြသော
၂၀၁၃ - ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွက် ပြုပြင်ပြီးခန့်မှန်းခြေငွေ
စာရင်းများတွင်လည်းကောင်း၊ ပြုပြင်ပြီးခန့်မှန်းခြေ
ငွေစာရင်းများ တင်ပြချိန်နောက်ပိုင်းမှ ဖြစ်ပေါ်လာ
သောပြောင်း လဲခြင်းများကို အမှန်စာရင်းများတွင်
လည်းကောင်း ကိစ္စတစ်ရပ်ခြင်း အကျိုးအကြောင်း
ဖော်ပြချက်များ နှင့် အတူ ၂၀၁၃-၂၀၁၄ ခု၊ ဘဏ္ဍာ
ရေးနှစ်အတွင်း အနီးစပ်ဆုံးကျင်းပသည့် ပြည်နယ်
လွှတ်တော်သို့ တင်ပြ၍ခွင့်ပြုချက်ရယူပြီး ပြောင်းလဲ
ပေးနိုင်သည်။

- (ဂ) ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သည် ပြည်နယ်အဆင့်နိုင်ငံတော်
ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများအား လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်
ရန်လိုအပ်သည့်လုပ်ငန်းသုံးရင်းနှီးငွေကိုလည်းကောင်း၊
ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ်သည့်ငွေကို
လည်းကောင်း၊ ထောက်ပံ့ငွေဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ချေးငွေဖြင့်
ဖြစ်စေ ပြည်နယ်လွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် ရယူ
ဆောင်ရွက်ခြင်းပြုနိုင်သည်။
- (ဆ) ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သည် ပြည်နယ်အဆင့် နိုင်ငံတော်
ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများက ပြည်နယ်သို့ထည့်ဝင်
ရမည့်ငွေကို သတ်မှတ်ပေးရမည်။
- (င) ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သည် ပြည်နယ်အဆင့် နိုင်ငံတော်
ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများက လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်ရန်
လိုအပ်သည့် လုပ်ငန်းသုံးရင်းနှီးငွေကို လည်းကောင်း၊
ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုလုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ်သည့်ငွေကို
လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ငွေရေးကြေးရေး အဖွဲ့
အစည်းများ ဥပဒေအရ တည်ထောင်ထားသောဘဏ်
များမှ ချေးယူနိုင်ရန်ငွေပမာဏကို သတ်မှတ်ပေးနိုင်
သည်။

(စ) ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သည် ပုဒ်မခွဲ(င)ပါ လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို ဘဏ္ဍာရေးနှင့်အခွန်ဝန်ကြီးဌာန ပြည်နယ်ဝန်ကြီးအား အပ်နှင်းနိုင်သည်။

အခန်း(၃)

ပြည်နယ်အဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ၏ ဘဏ္ဍာရေးဆိုင်ရာလုပ်ပိုင်ခွင့်များ

၁၃။ (က) ပြည်နယ်အဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများသည် ဇယား(၅)နှင့် (၆)တို့တွင် ဖော်ပြထားသော သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ ကြီးကြပ်ကွပ်ကဲမှုဖြင့် မိမိတို့၏ လုပ်ငန်းများကို စီမံခန့်ခွဲရမည်။

(ခ) ပြည်နယ်အဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ၏ လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်အရ ဇယား(၅)တွင် ဖော်ပြထားသော ရငွေများကို တိုးခြင်း၊ လျော့ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း၊ ဇယား(၆)အရ ခွင့်ပြုထားသော အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု၏ သာမန်သုံးငွေနှင့် ကြွေးမြီသုံးငွေများတွင် ငွေများပြောင်းလဲသုံးစွဲခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း၊ ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေတွင် လုပ်ငန်းစီမံကိန်းများ ပြောင်းလဲခြင်း မပြုဘဲ မူလလုပ်ငန်းစီမံကိန်းတစ်ခုအတွင်း ငွေများ ပြောင်းလဲသုံးစွဲခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ သည်ပြောင်းလဲပေးနိုင်သည်။

(ဂ) သာမန်သုံးငွေ၊ ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေနှင့် ကြွေးမြီသုံးငွေများကို အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုမှ အခြားအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုသို့ ပြောင်းလဲသုံးစွဲခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း၊ ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေတွင် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုအတွင်း လုပ်ငန်းစီမံကိန်းတစ်ခုမှ အခြားလုပ်ငန်းစီမံကိန်းတစ်ခုသို့ ပြောင်းလဲသုံးစွဲခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍သော်လည်းကောင်း ပြည်နယ်လွှတ်တော်၏ အတည်ပြုချက်ဖြင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့သည် ပြောင်းလဲပေးနိုင်သည်။

(ဂ) ပြည်နယ်အဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများသည် ပုဒ်မ ၁၂ ပုဒ်မခွဲ (င)အရ ငွေချေးယူလိုလျှင် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က သတ်မှတ်ပေးသည့် ငွေထက် မကျော်လွန်ဘဲ ချေးယူနိုင်သည်။

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ အကျွန်ုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။

(ပုံ) ခင်မောင်ဦး
ဝန်ကြီးချုပ်
ကယားပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့

ပြည်နယ်အစိုးရ / ပြည်နယ်လွှတ်တော် / ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် / ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ် / ပြည်နယ်စာရင်းစစ်ချုပ်

ဇယား(၁)
(ကျပ်သန်းပေါင်း)

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	ရငွေများ									
			အခွန်အကောက်	ပြည်နယ်အဆင့်နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများမှ ရငွေ	အခြားသာမန်ရငွေ	အတိုးရငွေ	ငွေလုံးငွေရင်းရငွေ	ပြည်ထောင်စုထောက်ပံ့ငွေမှ ရငွေ	ကြွေးမြီ		အဖွဲ့အစည်းများတွင် ရင်းနှီးငွေမှ ရငွေ	
									ထုတ်ချေးငွေအတွက်ပြန်ရငွေ	ချေးယူရငွေ		
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	
၁	အစိုးရအဖွဲ့ရုံး	ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က တာဝန်ပေးသူ			၂၁၃.၄၄၈				၁၀၀၀.၀၀၀			
၂	လွှတ်တော်ရုံး	ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက တာဝန်ပေးသူ										
၃	တရားရုံးများ	ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်က တာဝန်ပေးသူ			၀.၄၅၃							
၄	ဥပဒေရုံးများ	ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်က တာဝန်ပေးသူ			၀.၀၂၂							
၅	စာရင်းရုံးများ	ပြည်နယ်စာရင်းစစ်ချုပ် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်စာရင်းစစ်ချုပ်က တာဝန်ပေးသူ			၀.၀၀၃							
	ပေါင်း				၂၁၃.၉၂၆				၁၀၀၀.၀၀၀			

ပြည်နယ်အစိုးရ / ပြည်နယ်လွှတ်တော် / ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် / ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ် / ပြည်နယ်စာရင်းစစ်ချုပ်

ဇယား(၂)
(ကျပ်သန်းပေါင်း)

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	သုံးငွေများ						အဖွဲ့အစည်းများတွင် ရင်းနှီးငွေ	
			သာမန်သုံးငွေ	အတိုးပေးငွေ	ထောက်ပံ့ငွေ	ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေ	ကြွေးမြီ			
							ထုတ်ချေးငွေ	ချေးယူရငွေအတွက် ပေးဆပ်ငွေ		
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၁၀		
၁	အစိုးရအဖွဲ့ရုံး	ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က တာဝန်ပေးသူ	၂၁၈၇.၉၈၉				၁၅.၆၂၀			
၂	လွှတ်တော်ရုံး	ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက တာဝန်ပေးသူ	၄၁.၃၉၃				၂.၄၀၀			
၃	တရားရုံးများ	ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်တရားလွှတ်တော်တရားသူကြီးချုပ်က တာဝန်ပေးသူ	၁၇၂.၉၉၂				၃၆.၂၀၀			
၄	ဥပဒေရုံးများ	ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်က တာဝန်ပေးသူ	၁၁၆.၉၆၄							
၅	စာရင်းရုံးများ	ပြည်နယ်စာရင်းစစ်ချုပ် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်စာရင်းစစ်ချုပ်က တာဝန်ပေးသူ	၂၁၁.၄၃၂				၅.၅၀၀			
	ပေါင်း		၂၇၇၀.၇၇၀				၅၉.၇၂၀			

ပြည်နယ်အဆင့် ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ဦးစီးဌာနများနှင့် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ

ဇယား(၃)။ ။ အဆုံး
(ကျပ်သန်းပေါင်း)

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	ရငွေများ									
			အခွန်အကောက်	ပြည်နယ်အဆင့်နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများမှ ရငွေ	အခြားသာမန်ရငွေ	အတိုးရငွေ	ငွေလုံးငွေရင်းရငွေ	ပြည်ထောင်စုထောက်ပံ့ငွေမှ ရငွေ	ကြွေးမြီ		အဖွဲ့အစည်းများတွင် ရင်းနှီးငွေမှ ရငွေ	
									ထုတ်ချေးငွေအတွက်ပြန်ရငွေ	ချေးယူရငွေ		
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	
၅	ပြည်ထဲရေး	ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က တာဝန်ပေးသူ			၀.၈၉၄							
၆	၁ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန	၎င်း			၀.၈၆၅							
	၂ အထူးစုံစမ်းစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန				၀.၀၂၉							
၇	၁ သမဝါယမ	၎င်း			၀.၈၀၇							
	၂ သမဝါယမဦးစီးဌာန				၀.၆၀၇							
၈	၁ အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန	၎င်း			၀.၂၀၀							
	၂ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့်ဆည်မြောင်း				၀.၁၇၀							
၉	၁ ရေအရင်းအမြစ်အသုံးချရေးဦးစီးဌာန	၎င်း			၀.၁၇၀							
	၂ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန											
၁၀	၁ မွေးမြူရေးနှင့်ရေလုပ်ငန်း	၎င်း			၇.၁၆၀							
	၂ ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန				၀.၀၁၁							
၁၁	၁ မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန	၎င်း			၀.၁၂၇							
	၂ ပျားလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန				၇.၀၂၂							
၁၂	၁ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့်သစ်တောရေးရာ	၎င်း			၀.၉၃၀							
	၂ သစ်တောဦးစီးဌာန				၀.၉၃၀							
၁၃	၁ အားကစား	၎င်း			၁.၂၆၀							
	၂ အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန				၁.၂၆၀							
၁၄	၁ ဘဏ္ဍာရေးနှင့်အခွန်	၎င်း						၁၃၆၀၆.၈၇၉		၁၃၈.၇၃၂		
	၂ ရသုံးမှန်းခြေငွေစာရင်းဦးစီးဌာန							၁၃၆၀၆.၈၇၉		၁၃၈.၇၃၂		
၁၅	၁ အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု	၎င်း			၀.၀၁၈							
	၂ စီမံကိန်းရေးဆွဲရေးဦးစီးဌာန				၀.၀၁၈							
၁၆	၁ ဆောက်လုပ်ရေး	၎င်း			၃.၆၇၀							
	၂ မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန				၃.၅၉၀							
၁၇	၁ အဆောက်အအုံလမ်းနှင့်တံတားပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းခြင်း	၎င်း			၀.၀၈၀							
	၂ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ				၆၃၇.၅၁၅							
	ပေါင်း		၁၈၈.၅၈၂	၁၀၅.၇၈၆	၆၅၂.၄၂၄			၁၃၆၀၆.၈၇၉		၁၃၈.၇၃၂		

ပြည်နယ်အဆင့် ဝန်ကြီးဌာနများ၊ ဦးစီးဌာနများနှင့် စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ

ဇယား(၄)
(ကျပ်သန်းပေါင်း)

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	သုံးငွေများ						
			သာမန်သုံးငွေ	အတိုးပေးငွေ	ထောက်ပံ့ငွေ	ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေ	ကြေးမြီ		အဖွဲ့အစည်းများတွင် ရင်းနှီးငွေ
							ထုတ်ချေးငွေ	ချေးယူရငွေအတွက် ပေးဆပ်ငွေ	
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀
၁	ပြည်ထဲရေး	ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က တာဝန်ပေးသူ	၁၃၇၆.၃၆၆		၂၀.၀၀၀	၁၀၁၄.၀၆၅			
၁	အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန		၁၃၀၄.၄၂၀		၂၀.၀၀၀	၁၀၁၄.၀၆၅			
၂	အထူးစုံစမ်းစစ်ဆေးရေးဦးစီးဌာန		၇၁.၉၄၆						
၂	သမဝါယမ	၎င်း	၁၃၁.၇၇၀			၂.၇၀၀			
၁	သမဝါယမဦးစီးဌာန		၁၂၀.၄၄၄						
၂	အသေးစားစက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန		၁၁.၃၂၆			၂.၇၀၀			
၃	လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့်ဆည်မြောင်း	၎င်း	၄၁၅.၇၄၀						
၁	ရေအရင်းအမြစ်အသုံးချရေးဦးစီးဌာန		၉၂.၁၀၂						
၂	စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန		၃၂၃.၅၆၆						
၄	မွေးမြူရေးနှင့်ရေလုပ်ငန်း	၎င်း	၇၆.၂၄၆						
၁	ငါးလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန		၁၂.၁၂၂						
၂	မွေးမြူရေးနှင့်ကုသရေးဦးစီးဌာန		၃၀.၁၅၀						
၃	ပျားလုပ်ငန်းဦးစီးဌာန		၂၅.၉၆၆						
၅	ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့်သစ်တောရေးရာ	၎င်း	၁၀၉.၀၁၂						
၁	သစ်တောဦးစီးဌာန		၁၀၉.၀၁၂						
၆	အားကစား	၎င်း	၀၆.၀၉၀			၃၄.၅၇၀			
၁	အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန		၀၆.၀၉၀			၃၄.၅၇၀			
၇	ဘဏ္ဍာရေးနှင့်အခွန်	၎င်း	၄၄.၅၂၁			၅.၁၃၉			
၁	ရသုံးမှန်ခြေငွေစာရင်းဦးစီးဌာန		၄၄.၅၂၁			၅.၁၃၉			
၈	အမျိုးသားစီမံကိန်းနှင့်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု	၎င်း	၁၃၃.၅၅၇			၄၀.၄၅၀			
၁	စီမံကိန်းရေးဆွဲရေးဦးစီးဌာန		၁၃၃.၅၅၇			၄၀.၄၅၀			
၉	ဆောက်လုပ်ရေး	၎င်း	၄၁၀.၀၆၄			၄၅၂၆.၄၅၀			
၁	မြို့ရွာနှင့်အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန		၀၆.၆၀၄			၃၁၀.၇၀၀			
၂	အဆောက်အအုံလမ်းနှင့်တံတားပြင်ဆင်ထိန်းသိမ်းခြင်း		၄၀၉၃.၄၆၀			၄၂၁၅.၇၅၀			
၁၀	စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့များ	၎င်း	၅၀၆.၂၇၉			၄၀၅.၇၂၀			
	ပေါင်း		၇၁၃၉.၆၆၁		၂၀.၀၀၀	၆၀၃၇.၁၇၄			

ပြည်နယ်အဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ

ဇယား(၅)
(ကျပ်သန်းပေါင်း)

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	ရငွေများ									
			အခွန်အကောက်	ပြည်နယ်အဆင့်နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများမှ ရငွေ	အခြားသာမန်ရငွေ	အတိုးရငွေ	ငွေလုံးငွေရင်းရငွေ	ပြည်ထောင်စုထောက်ပံ့ငွေမှ ရငွေ	ကြွေးမြီ		အဖွဲ့အစည်းများတွင် ရင်းနှီးငွေမှ ရငွေ	
									ထုတ်ချေးငွေအတွက်ပြန်ရငွေ	ချေးယူရငွေ		
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	၁၁	၁၂	
၁	ပြန်ကြားရေး	ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က တာဝန်ပေးသူ			၆.၂၆၅							
	မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်း				၆.၂၆၅							
၂	ဆောက်လုပ်ရေး	၎င်း			၈၃၁၁.၁၅၂							
	ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း				၈၃၁၁.၁၅၂							
	ပေါင်း				၈၃၁၇.၄၁၇							

ပြည်နယ်အဆင့် နိုင်ငံတော်ပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းများ

ဇယား(၆)
(ကျပ်သန်းပေါင်း)

အမှတ်စဉ်	အကြောင်းအရာ	တာဝန်ခံသူ	သုံးငွေများ							
			သာမန်သုံးငွေ	အတိုးပေးငွေ	ထောက်ပံ့ငွေ	ငွေလုံးငွေရင်းသုံးငွေ	ကြေးမြီ		အဖွဲ့အစည်းများတွင်ရင်းနှီးငွေ	
							ထုတ်ချေးငွေ	ချေးယူရငွေအတွက်ပေးဆပ်ငွေ		
၁	၂	၃	၄	၅	၆	၇	၈	၉	၁၀	
၁	ပြန်ကြားရေး	ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က တာဝန်ပေးသူ	၁၀.၇၁၄							
၁	မြန်မာ့ရုပ်ရှင်လုပ်ငန်း		၁၀.၇၁၄							
၂	ဆောက်လုပ်ရေး	၎င်း	၈၁၀၀.၅၄၇				၁၂၅.၁၆၀			
၁	ပြည်သူ့ဆောက်လုပ်ရေးလုပ်ငန်း		၈၁၀၀.၅၄၇				၁၂၅.၁၆၀			
	ပေါင်း		၈၁၁၁.၂၆၁				၁၂၅.၁၆၀			